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Protokół nr II/2018 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się 29 listopada 2018 r. 

w godzinach 1300 – 1530  w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pan Jan Żerek – Sekretarz Gminy Inowłódz 

3. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy Inowłódz 

4. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pani Agnieszka Ciołak – p.o. Dyrektora Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

6. Pan Marek Iskierka – Kierownik Referatu Inwestycji  

7. Pan Jarosław Jopek - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8. Pani Elżbieta Kośka – Inspektor ds. kadr 

9. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

10. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie II sesji Rady Gminy Inowłódz VIII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z obrad LI sesji VII kadencji i I sesji VIII kadencji Rady Gminy 

Inowłódz. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych w okresie pomiędzy 

sesjami. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 

Inowłódz. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania imiennych składów osobowych członków 

Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz. 

10. Informacja w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2019 r. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Inowłódz. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Inowłódz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 

2019”. 

16. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na LI sesji VII kadencji Rady Gminy 

Inowłódz. 
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17. Interpelacje i zapytania. 

18. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.    

19. Zamknięcie obrad II sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

Ad. 1  

Pan Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz Robert Pawłowski otworzył obrady II sesji VIII 

kadencji oraz powitał wszystkich obecnych na sali.  

 

Ad. 2 

Pan Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji. 

 

Ad. 3 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 4  

Przyjęcie protokołów z obrad LI sesji VII kadencji i I sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz. 

Protokół z obrad LI sesji VII kadencji został jednogłośnie przyjęty. 

Protokół z obrad I sesji VIII kadencji został jednogłośnie przyjęty.  

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami do Biura Rady wpłynęła 

następująca korespondencja:  

• pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, znak ZN-IV.414.53.2018 z dnia 

19 listopada 2018 r. przypominające o obowiązku składania Wojewodzie Łódzkiemu 

oświadczeń o stanie majątkowym wraz z wytycznymi w tym zakresie;  

• informacja w przedmiocie konieczności złożenia przez radnych Rady Gminy Inowłódz 

oświadczenia o stanie majątkowym, z dnia 27 listopada 2018 r. sporządzona przez 

radcę prawnego Beatę Janik; 

• zawiadomienie o wszczęciu postępowania przez Łódzki Urząd Wojewódzki, znak 

PNIK-I.4131.986.2018 z dnia 27 listopada 2018 r., w celu kontroli legalności uchwały 

Nr LI/317/2018 Rady Gminy Inowłódz z dnia 18 października 2018 r. oraz wysłane 

wyjaśnienie, znak RG.0711.2.2018 z dnia 29 listopada 2018 r.; 

• wniosek mieszkańców ul. Leśników w Spale o przejęcie tej ulicy od Lasów 

Państwowych na mienie gminne; 

• projekt budżetu Gminy Inowłódz na rok 2019, który został złożony w dniu 15 listopada 

2018 r.; 

• list gratulacyjny od Lokalnej Organizacji Turystycznej w Spale z dnia 20 listopada                

2018 r. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy termin wykonania przebudowy drogi w Zakościelu, 

który jest podany w informacji tj. 30 listopada 2018 r. jest datą prawidłową? Czy ta data nie 

została omyłkowo podana? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie. Zadanie to zostało już zrealizowane.   
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Ad. 7  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania Komisji Stałych Rady Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

15 radnych.  

Uchwała Nr II/6/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 8   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 

Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz. 

Radny Piotr Krotosz zgłosił kandydaturę Radnego Arkadiusza Łon, który wyraził zgodę. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie tej 

kandydatury. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 14 radnych; 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Inowłódz został wybrany radny Arkadiusza Łon. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej. 

Radny Piotr Kamiński zgłosił kandydaturę Radnego Marka Leszczyńskiego, który wyraził 

zgodę. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie tej 

kandydatury. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 14 radnych; 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

   

Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej Rady Gminy Inowłódz został wybrany radny 

Marek Leszczyński. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Radny Marek Leszczyński zgłosił kandydaturę radnego Romana Rodakowskiego, który wyraził 

zgodę. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie tej 

kandydatury. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 14 radnych; 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Inowłódz został wybrany radny Roman 

Rodakowski. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych. 

Radny Piotr Gawęda zgłosił kandydaturę radnego Zbigniewa Niemca, który wyraził zgodę. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie tej 

kandydatury. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 14 radnych; 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych Rady Gminy Inowłódz 

został wybrany radny Zbigniew Niemiec. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony Środowiska. 

Radny Roman Rodakowski zgłosił kandydaturę radnego Piotra Krotosza, który nie wyraził 

zgody. 

Radny Arkadiusz Łon zgłosił kandydaturę radnego Piotra Kamińskiego, który wyraził zgodę. 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie tej 

kandydatury. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 14 radnych; 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony 

Środowiska Rady Gminy Inowłódz został wybrany radny Piotr Kamiński.  

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Radny Roman Rodakowski zgłosił kandydaturę radnego Piotra Krotosza, który wyraził zgodę. 

Radny Sławomir Rozwadowski zgłosił kandydaturę radnej Małgorzaty Małek, która wyraziła 

zgodę.  

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie kandydatury 

radnego Piotra Krotosza. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 9 radnych; 

- wstrzymało się od głosu 6 radnych. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o wyrażenie przez radnych stanowiska w sprawie kandydatury 

radnej Małgorzaty Małek. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: 

- za poparciem kandydatury głosowało 4 radnych; 

- wstrzymało się od głosu 11 radnych. 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego na Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Rady Gminy Inowłódz został wybrany radny Piotr Krotosz.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 

alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 

14 radnych, 1 głosował przeciw.  

Uchwała Nr II/7/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie powołania imiennych składów osobowych członków Komisji 

Stałych Rady Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z zapisem § 16 ust 2 Statutu Gminy Inowłódz 

radny może być członkiem najwyżej dwóch komisji stałych oraz, że zgodnie z zapisem § 82 

ust 1 tegoż statutu Komisja Rewizyjna składa się z Przewodniczącego oraz pozostałych 

członków w liczbie 4. Następnie poprosił radnych, by w kolejności alfabetycznej zgłosili 

w jakich Komisjach Stałych chcieliby pracować.  

1. Radna Jolanta Bilska – Komisja  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji; 

2. Radna Monika Drużdż - Komisja Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych  

oraz Komisja Rewizyjna; 

3. Radny Piotr Gawęda - Komisja Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja 

Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych; 

4. Radny Piotr Kamiński - Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury, 

Inwestycji i Ochrony Środowiska oraz Komisja Budżetu, Mienia 

i Gospodarki Komunalnej; 

5. Radna Ewa Korzeniewska - Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, 

Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony Środowiska oraz Komisja  

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu; 

6. Radny Piotr Krotosz – Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu oraz Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji; 

7. Radny Marek Leszczyński - Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, 

Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony Środowiska; 

8. Radny Arkadiusz Łon - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji; 

9. Radna Małgorzata Małek - Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, 

Infrastruktury, Inwestycji i Ochrony Środowiska oraz Komisja 

Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw Terenowych; 

10. Radny Zbigniew Niemiec - Komisja Rewizyjna; 

11. Radna Mirosława Olas - Komisja Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Spraw 

Terenowych oraz Komisja  Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu; 

12. Radny Robert Pawłowski - Komisja Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej; 

13. Radny Roman Rodakowski - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji; 

14. Radny Sławomir Rozwadowski - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisja 

Rewizyjna; 

15. Radny Janusz Wilkowiecki - Komisja Rewizyjna oraz Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury 

i Sportu.  
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
15 radnych.  
Uchwała Nr II/8/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 

Pan Przewodniczący ogłosił 10-cio minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 15 radnych.  

Obrady opuściła Pani Beata Janik. 

 

Ad. 10   

Informacja w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2019 r. 

Pan Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali powyższą informację 

wraz z materiałami na sesję.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to tylko informacja, ponieważ nie proponuje się  żadnych zmian 

w podatkach i opłatach lokalnych na 2019 r. W związku z tym pokazane są stawki, które 

obecnie obowiązują. Jeżeli chodzi o stawki podatku rolnego i leśnego to są one ustalane na 

podstawie informacji Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego i uległy zmianie. Stawki te są 

podstawą naliczenia podatku rolnego i leśnego i wynoszą: w podatku rolnym 54,36 zł                                

(w 2018 r. 52,49 zł) zaś w podatku leśnym 191,98 zł (w 2018 r. 197,06 zł).  

Pan Wójt zaapelował do zebranych, by przekazać mieszkańcom Gminy Inowłódz informację 

o pozostawieniu podatków na dotychczasowym poziomie. 

 

Ad. 11   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2018-2033. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej zawartej 

w artykule 229 ustawy o finansach publicznych. Dokonano urealnienia dochodów i wydatków 

w związku ze zmianami dochodów i wydatków w 2018 roku. Ponadto dokonano zmiany 

przedsięwzięć. Wprowadzono nowe zadanie „Modernizacja Ośrodka Zdrowia w Inowłodzu” , 

gdzie zaplanowane zostały wydatki w 2018 r. w wysokości 15 000 zł i w 2019 r. w wysokości 

15 000 zł. Ponadto dokonano zmiany w kolejnym przedsięwzięciu pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Inowłódz i Poświętne”. Zadanie było planowane do realizacji 

w 2018 r. w związku z tym, że realizacja nie będzie dokonana w 2018 r. proponuje się 

przesunięcie kwoty 150 000 zł na 2019 r. 

Radny Janusz Wilkowiecki zapytał, czego dotyczą wydatki po 15 000 zł na Ośrodek Zdrowia 

w Inowłodzu? Co się kryje pod nazwą tego zadania? 

Pan Wójt odpowiedział, że jest pilna potrzeba wykonania podjazdu dla niepełnosprawnych do 

Ośrodka Zdrowia. Nowa przychodnia, która rozpoczęła swoją działalność w ośrodku 

od 1 września warunkowo otrzymała kontrakt z takim zastrzeżeniem, że wciągu 2-óch 

miesięcy musi być wykonany podjazd dla niepełnosprawnych. Zadecydowano o połączeniu 

podjazdu, który został wykonany dla apteki, przedłużeniu go nad ścianą aż do wejścia do 

przychodni. Ta konstrukcja będzie kosztowała 15 000 zł. Kolejne 15 000 zł przewidziane 

w wydatkach na 2019 r. dotyczy pilnej potrzeby wykonania dokumentów pod możliwość 

złożenia wniosku o termomodernizację budynku. Pojawiła się informacja, że w przyszłym roku, 

najprawdopodobniej w II kwartale ogłoszony zostanie konkurs w Programie Operacyjnym na 

zadania z zakresu termomodernizacji obiektów tego typu. Wielokrotnie już mówiło się o tym, 

że taka inwestycja jest temu obiektowi bardzo potrzebna. Argumenty podstawowe to wygląd 

tego obiektu, który wymaga pilnych działań remontowych oraz sposób ogrzewania. To jest 
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budynek, który jest najbardziej widoczny z każdej strony, jak się wjeżdża do Inowłodza przez 

to, że najbardziej dymi. W czasach, kiedy chce się pokazywać Inowłódz jako miejscowość 

atrakcyjną turystycznie, przyjazną środowisku przyszła najwyższa pora, by jak najszybciej 

dokonać tych zmian.  

W dalszej kolejności radni dyskutowali nad kolejnością podejmowanych uchwał finansowych 

Głos zabrali radni: Piotr Krotosz, Robert Pawłowski i Marek Leszczyński. Odpowiedzi w tej 

kwestii udzieliła Pani Skarbnik, zapewniając, iż nie ma żadnej niezgodności a kolejność 

podejmowania uchwał wynika z ustawy o finansach publicznych.             

Następnie głos zabrali radni Janusz Wilkowiecki i Marek Leszczyński, którzy pytali o zapisy 

powyższej uchwały w kwestii budowy kanalizacji sanitarnej w Zakościelu i Inowłodzu oraz 

termomodernizacji budynku Ośrodka Zdrowia w Inowłodzu.  

Radny Marek Leszczyński zwrócił uwagę, by w ramach składanego wniosku rozważyć 

możliwość przebudowy dachu na Ośrodku Zdrowia w Inowłodzu.  

Wyjaśnień w tej sprawie udzielił Pan Wójt.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  
Uchwała Nr II/9/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 12   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli chodzi o zmiany budżetu na 2018 r. to dokonano zwiększenia 

planu dochodów w dziale 750. Wynika to z refundacji środków otrzymanych z Powiatowego 

Urzędu Pracy w związku z zatrudnieniem osoby niepełnosprawnej. Zwiększenie w dziale 751 

dotyczy środków przyznanych decyzją Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego 

z przeznaczeniem na sfinansowanie zadań związanych z przechowywaniem depozytów 

z przeprowadzonych wyborów samorządowych. Zwiększenie w dziale 754 wynika z umowy 

podpisanej z Marszałkiem Województwa Łódzkiego o przyznaniu pomocy finansowej 

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań w zakresie zakupu sprzętu służącego ochronie 

życia, zdrowia i mienia. Kolejna zmiana to zwiększenie w dziale 801 – wynika ze zwiększonej 

realizacji wpływów z tytułu opłat za wyżywienie w stołówce szkolnej. Dokonano również zmian 

w dochodach majątkowych. W dziale 010 zmniejszeniu uległ plan dochodów ze sprzedaży 

składników majątkowych, natomiast w dziale 600 dokonano zwiększenia z tytułu otrzymanej 

refundacji na podstawie umowy podpisanej z Marszałkiem Województwa Łódzkiego 

w zakresie zadań określonych w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych na zadanie 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych Inowłódz – Poświętne”. Kolejne zmiany 

po stronie wydatków: zmiana w dziale 400 dotyczy dostarczania energii elektrycznej w Spale 

i wynika z częściowego odłączenia budynków od oświetlenia ulicznego. Dokonano 

przeniesienia tego planu wydatków do działu „Oświetlenie uliczne”, jest to rozdział 915. 

Następna zmiana w dziale 600 dotyczy zmiany funduszu sołeckiego sołectwa Spała zgodnie 

ze złożonym wnioskiem. Zwiększenie w dziale 700 dotyczy zadania majątkowego 

pn. „Modernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Inowłodzu”. Zwiększenie w dziale 751 dotyczy 

środków przyznanych decyzją Dyrektora Krajowego Biura Wyborczego z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań związanych z przechowywaniem depozytów z wyborów. Zwiększenie 

w dziale 754 wynika ze zwiększonej realizacji zadań i dotyczy wypłat za udziały w akcjach 

ratowniczych oraz ubezpieczeń majątku będącego na stanie OSP. Kolejne zmiany w tym 
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dziale są to zmiany wydatków majątkowych w wysokości 50 000 zł z przeznaczeniem na zakup 

samochodu dla OSP Brzustów. Planuje się zwiększenie wydatków na oświatę. Jest to 

wynikiem zmian strukturalnych w oświacie, wypłaconych odpraw emerytalnych, podwyżek 

wynagrodzeń dla nauczycieli obowiązujących od 1 kwietnia 2018 r. oraz realizacji programu 

z udziałem środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

a do chwili obecnej finansowanych z własnych środków. W dziale 852 dokonuje się 

zwiększenia planu wydatków, a wynika to ze zwiększonej ilości osób przebywających 

w domach pomocy społecznej. W dziale 854 zwiększono wydatki - wynika to z zabezpieczenia 

20% środków własnych na zadanie „Stypendia dla uczniów”. Kolejna zmiana to zmniejszenie 

w dziale 90001 - dotyczy zadania majątkowego „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Inowłódz i Poświętne”. Realizacja tego zadania została przesunięta na 2019 r. Zmiana planu 

wydatków w dziale 900 dotyczy funduszu sołeckiego sołectwa Spała. Ponadto planuje się 

zwiększenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury w związku ze zwiększoną realizacją zadań.  

Pan Wójt dodał, że chciałby dodać kilka słów w kwestii przeznaczenia 50 000 zł na zakup 

samochodu dla jednostki OSP Brzustów. Przypomniał, iż jednostka funkcjonuje od kilku 

miesięcy bez samochodu. Ten, który jednostka posiadała musiał zostać zezłomowany, 

ponieważ nie przeszedł kolejnego badania technicznego a jak wiadomo wymogi techniczne, 

jeżeli chodzi o diagnostykę samochodów się zmieniają. Po prostu w takim wieku i w takim 

stanie był ten samochód, że musiał niestety być zezłomowany. Jednostka OSP w Brzustowie 

być może nie jest taką pierwszą siłą uderzeniową, jeżeli chodzi o sprawy związane 

z gaszeniem pożarów, natomiast pełni bardzo istotną rolę w wielu innych kwestiach              

m.in. utrzymania dróg w czasie zimy. Samochód, który tam był miał na zimę zakładany pług, 

podobnie jak Star w Królowej Woli i dlatego trwały poszukiwania takiego samochodu, który 

mógłby zastąpić ten, który był. Oczywiście Gminy nie stać na to i chyba nie ma takiej potrzeby, 

żeby do Brzustowa kupować nowy samochód za kilkaset tysięcy. Jest w jednostce, która 

znajduje się Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym w Gminie Ujazd, to jest OSP 

Przesiadłów  taki samochód, który można nabyć, bo tamta jednostka akurat pozyskała nowy. 

Pan Wójt wyjaśnił, że był w Przesiadłowie razem ze strażakami z Brzustowa, odbyły się 

pierwsze rozmowy i jeśli radni wyrażą zgodę to Gmina dokona tego zakupu i wyposaży 

jednostkę w ten samochód. Być może w przyszłości udało by się dokonać takiej dalszej 

karosacji, która pozwoliłaby, by służył on przez wiele lat Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Brzustowie.      

   

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
15 radnych.  
Uchwała Nr II/10/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 13   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Pani Skarbnik poinformowała, że uchwała jest wypełnieniem dyspozycji ustawowej zawartej 

w art. 18 ust 2 pkt. 9c ustawy o samorządzie gminnym, który stanowi, że do wyłącznej 

właściwości rady gminy należy zaciąganie długoterminowych kredytów i pożyczek. Propozycja 

tej uchwały wynika z pisma otrzymanego z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Łodzi informującego, że Gmina Inowłódz otrzymała dofinansowanie 

na zadanie „Rewitalizacja zabytkowego parku w Spale”. Łączna wysokość dofinansowania 
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wynosi 1 592 439,00 zł, w tym w formie pożyczki 398 110,00 zł oraz w formie dotacji 

1 194 329,00 zł. Warunkiem podpisania umowy będzie m.in. dostarczenie uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości spłaty pożyczki. 

W ślad za tym jest przygotowany projekt tej uchwały.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
12 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  
Uchwała Nr II/11/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 14   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Inowłódz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że wraz z materiałami na sesję radni otrzymali pakiet 

składający się z trzech części, czyli uchwały z roku 2014, która przedstawia wynagrodzenie 

Wójta, jakie otrzymywał, projekt uchwały z podanymi, proponowanymi wartościami 

wynagrodzenia i uchwałę do ewentualnego uzupełnienia. Następnie zapytał, czy ktoś 

z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? 

Nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym Pan Przewodniczący wyjaśnił, iż przepisy 

rozporządzenia Rady Ministrów z 18 maja 2018 r. wprowadziły zmiany, jeśli chodzi 

o wynagradzanie pracowników samorządowych. Poprzednie wynagrodzenie jakie zostało 

uchwałą przyznane Panu Wójtowi Bogdanowi Kąckiemu wykracza poza tabele, które zostały 

w tym Dzienniku Ustaw opublikowane. Po przeliczeniu proponowane stawki wpisane do 

projektu uchwały wynoszą: wynagrodzenie zasadnicze 4 700 zł, dodatek funkcyjny 1 900 zł, 

dodatek specjalny 40% co daje kwotę 2 640 zł. To są wskazane stawki, które mieszczą się 

w tabeli będącej załącznikiem do rozporządzenia. Jeśli chodzi o porównanie tego 

wynagrodzenia do poprzedniego to bez dodatku „stażowego”, czyli za wieloletnią pracę to jest 

różnica na minus o 510 zł, z tym dodatkiem to jest różnica na minus o 710 zł. Ta uchwała 

powoduje obniżenie wynagrodzenia Wójta Gminy Inowłódz. 

Radna Małgorzata Małek zapytała, czy propozycja wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 

4 700 zł jest wysokością maksymalną, którą przewiduje to rozporządzenie, średnią 

czy najniższą? 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że według tabeli wynagrodzenie zasadnicze w gminach 

do 15 000 mieszkańców wynosi od 3 400 zł do 4 700 zł, czyli stawka w projekcie uchwały jest 

stawką maksymalną.  

Radny marek Leszczyński zapytał, czym skutkowało by pozostawienie wynagrodzenia Wójta 

na tym samym poziomie? 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że niezgodnością z zapisami ustawowymi, wykraczaniem 

poza przyjęte w rozporządzeniu możliwości przyznawania.   

Radny Marek Leszczyński odparł, iż jest tam parę rzeczy, które były niejasne i sądził, 

że Pani Mecenas to wyjaśni. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że Pani Mecenas musiała wyjść. 

Pan Wójt dodał, że zarówno w przypadku tej uchwały jak i w innych są ograniczenia ustawowe, 

rada nie może podejmować uchwał, które są rozstrzygnięciami rangi niższej niż ustawowe,  

pewnie podjęcie takiej uchwały skutkowało by unieważnieniem przez nadzór wojewody 

i wydaniem rozstrzygnięcia nadzorczego.  

Radna Małgorzata Małek zapytała, czy dodatek funkcyjny też jest maksymalny? 
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Pan Przewodniczący odpowiedział, że maksymalny poziom dodatku funkcyjnego w gminach 

do 15 000 mieszkańców wynosi 1 900 zł i tak też jest wskazane w uchwale.  

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, czy dodatek specjalny w wysokości 40 % też jest 

maksymalny? Czy ograniczają go jakieś przepisy? 

Pani Elżbieta Kośka odpowiedziała, że też jest to dodatek maksymalny. 

Radna Ewa Korzeniewska zapytała, co z 20-sto % dodatkiem za wieloletnią pracę?  

Pani Elżbieta Kośka odparła, że nie można przyznać więcej, ponieważ nawet po 40 latach 

pracy, można otrzymać maksymalnie 20-sto % dodatek „stażowy”. 

Radny Janusz Wilkowiecki dodał, że jego zdaniem wszyscy dobrze oceniają pracę Pana Wójta 

w poprzedniej kadencji i szukanie drogi wyjścia, by tę prace odpowiednio wynagrodzić jest 

trochę uwłaczające powadze rady, dlatego, że ktoś zadecydował za radnych o obniżeniu 

wynagrodzenia, mimo, że nie ma merytorycznych podstaw. Szukanie możliwości zbliżenia 

nowej pensji do poprzedniej odbywa się poprzez przyjęcie górnych stawek poszczególnych 

składników wynagrodzenia.  

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Uchwała Nr II/12/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
      

Ad. 15 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Inowłódz 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2019”. 

Pan Kazimierz Grygiel wyjaśnił, że zgodnie z art. 5 ust 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie Wójt zobowiązany jest do 30 listopada 

każdego roku poprzedzającego okres realizacji tegoż programu po konsultacjach przedstawić 

radzie gminy do uchwalenia taki program. Program w swoich zapisach jest niezmieniony, z lat 

ubiegłych jest bardzo podobny. Najważniejsza zmiana proponowana do tego programu 

to nowa kwota, jaka będzie przeznaczona do realizacji. Dotychczas było 5 000 zł                                        

i to powodowało, że ten program nie do końca był dobrze realizowany. Na 2019 r. proponuje 

się kwotę 10 000 zł, co będzie powodowało należytą realizację programu.   

Wywiązała się dyskusja w kwestii powyższej uchwały, przeznaczonych środków i sposobie 

ich wykorzystania, w której wzięli udział radni: Ewa Korzeniewska, Marek Leszczyński i Janusz 

Wilkowiecki. Wyjaśnień udzielali Pan Wójt i Pan Kazimierz Grygiel.  

 
Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie poddał go pod głosowanie. 

W dalszej części nastąpiło głosowanie imienne. Radni byli wyczytywani w kolejności 
alfabetycznej i oddawali swój głos. Za przyjęciem proponowanego projektu uchwały głosowało 
15 radnych. 
Uchwała Nr II/13/2018 i tabela głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 
     

Ad. 16 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na LI sesji VII kadencji rady Gminy Inowłódz.  

Pan Przewodniczący poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 12  do niniejszego protokołu.  

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.   
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Ad. 17 

Interpelacje i zapytania 

1. Radna Ewa Korzeniewska: 

• zapytała, czy gmina „weszła” w realizację programu „Czyste powietrze”? Jeśli 

tak, to ile osób skorzystało, jeśli nie dlaczego „nie weszła”? 

• zapytała, jak się ma sprawa sprzedaży placu po ZUKu w Spale? 

• wnioskowała o założenie lustra na skrzyżowaniu ulic Wojciechowskiego 

i Piłsudskiego w Spale.   

2. Radny Janusz Wilkowiecki: 

• zapytał, czy będzie możliwość przyspieszenia realizacji programu 

„Kompleksowa modernizacja i rozbudowa oświetlenia” w celu obniżenia 

kosztów utrzymania oświetlenia ulicznego na terenie gminy? 

• zapytał, w jakim zakresie nastąpi rozbudowa oświetlenia? Czy były prowadzone 

konsultacje z mieszkańcami sołectw dotyczące potrzeb takiej rozbudowy? 

Czy w planach jest wykonanie oświetlenia drogi gminnej we wsi Konewka na 

odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową do mostu na rzece Gać.  

3. Radny Zbigniew Niemiec zapytał, czy w najbliższym czasie planowany jest 

odbiór odpadów wielkogabarytowych, głównie opon od maszyn rolniczych i aut 

ciężarowych, bo podczas ostatniej zbiórki wielkogabarytów przedmioty te nie 

były ujęte w wykazie odpadów do zebrania.  

4. Radny Marek Leszczyński zapytał, co się stało z tablicą promującą „Szlak 

koński”, która stała na Placu K. Wielkiego w Inowłodzu? 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeśli mowa o programie realizowanym przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, to miesiąc temu odbyło się na terenie gminy 

spotkanie, w którym uczestniczyło ok. 80 osób. Obecni na nim byli również Pan Wójt i kilku 

pracowników Urzędu Gminy Inowłódz. Program ten jest wprost dedykowany 

od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dla mieszkańców. 

Gmina nie jest pośrednikiem, aczkolwiek na spotkaniu padło zapewnienie, że jeśli którykolwiek 

z mieszkańców będzie potrzebował pomocy formalnej ze strony urzędu podczas 

przygotowywania wniosku o dofinansowanie, to taką pomoc otrzyma. Kontynuując swoją 

wypowiedź Pan Wójt dodał, że nie wie, ile osób skorzystało z tego programu, 

ale zainteresowanie nim było bardzo duże.  Gmina nie była przewidziana przez Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej jako pośrednik, jak to się odbywa 

w przypadku innych działań o zbliżonym charakterze, jak choćby montaż instalacji OZE jaki 

był realizowany we wrześniu br. Jeśli chodzi o ogólnopolski program „Czyste powietrze” 

to właśnie tak wygląda jego realizacja, chyba, że chodzi o jakiś inny program? 

Radna Kwa Korzeniewska odpowiedziała, że jeśli tak, to do jakiego programu gmina zbierała 

informacje  w sprawie wymiany pieców? Mieszkańcy Spały zbierali po 3 oferty na wykonanie, 

zmianę sposobu ogrzewania. Wybrali jednego wykonawcę, wszystkie protokoły, dokumenty, 

faktury za te piece mieli dostarczyć do gminy. W momencie dostarczenia dokumentów 

do gminy okazało się, że nie ma czegoś takiego. Wobec powyższego mieszkańcy stwierdzili, 

że zostali wprowadzeni w błąd. Parę osób było już w Urzędzie Gminy w Inowłodzu, pytało co 

i jak i tylko raz padło słowo „przepraszam”. Ludzie chcąc zmienić sposób ogrzewania swoich 

budynków, musieli zebrać po 3 oferty na wymianę pieca i wybrać najkorzystniejszą z nich. 

Miały być jakieś dopłaty po dostarczeniu faktur, były jakieś spotkania… 

Pan Wójt zapytał, czy z przedstawicielami Urzędu Gminy? 

Radna Ewa Korzeniewska odpowiedziała, że tak. W Urzędzie Gminy Inowłódz, w Referacie 

Inwestycji były składane dokumenty. I teraz okazało się,  zostało powiedziane, że to była tylko 
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taka diagnoza, żeby zorientować się jakie jest zapotrzebowanie w tym zakresie. Przecież 

mieszkańcy mogli to zrobić we własnym zakresie, bez zbędnych formalności a nie pod 

dyktando urzędników z zachowaniem wszelkich formalności. Radna dodała, że jedna 

z mieszkanek w najbliższy wtorek chciałaby spotkać się w tej kwestii z Panem Wójtem 

i przedstawić całą dokumentację jaką zebrała.         

W dalszej kolejności głos zabrał Pan Marek Iskierka, który wyjaśnił, że wszystkie osoby 

zainteresowane zostały poinformowane o wstrzymaniu programu.  

Radna Ewa Korzeniewska powiedziała, że chciałaby zobaczyć dokumenty to potwierdzające, 

ponieważ mieszkańcy twierdzą, że nie byli o tym fakcie poinformowani.  

Pan Marek Iskierka kontynuując powiedział, że niestety będzie to słowo przeciwko słowu. 

Każdy kto przychodził zapytać o ten konkurs otrzymywał regulamin, absolutnie każdy.   

Pan Wójt wtrącił, że to nie jest projekt „Czyste powietrze”.   

Radna Ewa Korzeniewska przyznała, że być może to ona pomyliła nazwę projektów. 

Pan Marek Iskierka wyjaśnił, iż na chwilę obecną nie przypomni sobie konkretnych dat, 

ale ustosunkuje się do tej sprawy na piśmie. 

Radna Ewa Korzeniewska przypomniała, że swego czasu, na wniosek jednej z mieszkanek 

Konewki była już z zapytaniem w sprawie projektu wymiany pieców w Referacie Inwestycji. 

Zaproponowała, by umieścić na stronie internetowej informację o wstrzymaniu naboru. 

Dodała, że mieszkańcy nic nie wiedzą o jego wstrzymaniu. W październiku jedna z rodzin 

dokonała wymiany pieca, rachunki i dokumenty zostały złożone w Urzędzie Gminy 

w Inowłodzu.  

Pan Marek Iskierka powiedział, że absolutnie wszyscy byli informowani, że jeśli w ogóle ruszy 

ten program to najpierw trzeba będzie podpisać umowę. Jak ktoś pokrętnie zrozumiał te 

tłumaczenia, to po to otrzymywał regulamin na piśmie, by się z nim zapoznać.  

Ustalono, że  w najbliższy wtorek odbędzie się spotkanie Pana Wójta i Pana Marka Iskierki 

z zainteresowaną mieszkanką.    

Następnie Pan Wójt odniósł się do kwestii sprzedaży działki po byłym ZUKu w Spale. Wyjaśnił, 

że są prowadzone działania mające na celu zbycie tej nieruchomości. Pojawiło się szóste 

ogłoszenie o sprzedaży tej działki. Po trzecim przetargu została nieco obniżona cena. 

Na chwilę obecną Pan Wójt zaprosił do składania ofert i przystąpienia do ewentualnych 

rokowań. Dodał, iż na razie nie jest skłonny do radykalnego obniżania kosztów. Dwie 

konkretne oferty, które były złożone na piśmie były znacznie poniżej możliwości do jakich 

można zejść w rokowaniach. Były to kwoty o połowę niższe, niż ta wskazana w wycenie 

rzeczoznawcy. Jeżeli chodzi o lustro na skrzyżowaniu ul. Wojciechowskiego i Piłsudskiego 

w Spale, to sprawa zostanie zbadana i jeśli będzie to technicznie i zgodnie z przepisami 

możliwe to lustro zostanie zamontowane.  

W dalszej kolejności Pan Wójt odniósł się do wniosku radnego Janusza Wilkowieckiego 

w sprawie możliwości przyspieszenia realizacji programu „Kompleksowa modernizacja 

i rozbudowa oświetlenia” w celu obniżenia kosztów utrzymania oświetlenia ulicznego 

na terenie gminy. Przypomniał, że projekt wymiany oświetlenia ulicznego, a przede wszystkim 

jego rozbudowy był konsultowany z sołtysami, którzy analizowali swoje sołectwa, tereny, drogi. 

Wszystkie uwagi zostały zaakceptowane i wniosek został złożony. Na ten moment jest podjęta  

uchwała Zarządu Województwa Łódzkiego na podstawie której Gmina Inowłódz ma przyznane 

dofinansowanie w wysokości ponad 3.000.000 zł. Dodał, iż ma nadzieję, że w niedługim czasie 

zostanie podpisana umowa i Gmina przystąpi do realizacji tego zadania. Jeżeli zaś chodzi 

o wykonanie oświetlenia we wsi Konewka na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową do 

mostu na rzece Gać, to Pan Wójt zapewnił, że udzieli odpowiedzi po zapoznaniu się 

z dokumentacją.  
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Radny Janusz Wilkowiecki zawnioskował, by odpowiedzi udzielono mu na piśmie.  

W dalszej części swojej wypowiedzi Pan Wójt odniósł się do zapytania radnego Zbigniewa 

Niemca tłumacząc, że odbiór odpadów wielkogabarytowych nie jest już przewidziany 

w  bieżącym roku. Nie można w specyfikacji odbioru odpadów ująć opon od maszyn rolniczych 

i ciężarówek (jest to niezgodne z innymi przepisami), ponieważ nie są odpady bytowe (tak, jak 

w przypadku opon od samochodów osobowych), ale związane z prowadzeniem działalności. 

Do dyskusji włączyła się Pani Janina Gostyńska, która wyjaśniła, że opony od traktorów były 

zebrane tylko w ramach dobrej współpracy z firmą, która odbiera odpady. Była to usługa 

wykonana grzecznościowo.  

Ustalono, że radny otrzyma odpowiedź na piśmie.  

W dyskusji zabrał głos również radny Marek Leszczyński, który zauważył, że mieszkańcy 

segregują odpady a podczas zbiórki, wszystkie one trafiają do jednego samochodu, gdzie są 

razem prasowane. 

Zaproponował, by wystosować pismo do odbioru odpadów z zapytaniem dotyczącym 

prawidłowości odbioru nieczystości.    

Następnie Pan Wójt odpowiedział na pytanie radnego Marka Leszczyńskiego w sprawie tablicy 

promującej „Szlak koński”, która stała na Placu K. Wielkiego w Inowłodzu, informując, że ten 

projekt zakończył swój żywot a w związku z tym, iż było dużo uwag na temat sposobu 

ustawienia tej tablicy i w ogóle sensu jej umiejscowienia, została usunięta. Dodał, iż przed 

usunięciem uzyskał zgodę Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi.   

3. Radny Piotr Krotosz zapytał, na jakiej podstawie, używa się terminu „zabytkowy 

park w Spale”? Czy faktycznie park na status zabytku, czy jest to nazwa 

zwyczajowa? Czy jeśli jest zabytkiem, to nie ma możliwości pozyskiwania 

środków na jego utrzymanie z innych źródeł? Wnioskował o przygotowanie 

pisemnego zestawienia wydatków, jakie Gmina poniosła na utrzymanie parku 

przez ostatnie 10 lat (od roku 2008 do 2018).  

4. Radny Piotr Gawęda poruszył kwestię dużego zadymienia w pobliżu Ośrodka 

Zdrowia w Inowłodzu. Zasugerował, by może nadbudować komin, by był wyższy 

i dym kierował się do góry a nie w otoczenie Ośrodka. 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli chodzi o park w Spale, to bez wątpienia jest obiektem zabytkowym. 

Fakt ten miał znaczenie, bo dla tego typu obiektów była dodatkowa punktacja. Pan Marek 

Iskierka wtrącił, iż tylko obiekty zabytkowe mogły uzyskać to dofinansowanie. Pan Wójt 

zapewnił, że Gmina będzie się starła uzyskać dofinansowanie dla tego obiektu, również 

z innych źródeł. Odpowiadając na pytanie radnego Piotra Gawędy Pan Wójt wyjaśnił, że nie 

chciałby uciekać się teraz do jakiś półśrodków, przedłużać komina czy montować na nim jakiś 

urządzeń. Ten sezon grzewczy trzeba jeszcze jakoś przetrzymać, natomiast w przyszłym roku 

może uda się przeprowadzić termomodernizację budynku.  

5. Radna Mirosława Olas zapytała, czy jest odpowiedź na zapytanie o dodatkowy 

przystanek w Brzustowie? 

Pan Wójt odparł, że nie pamięta, ale odpowiedź zostanie udzielona w jak najszybszym 

terminie.  

6. Radny Marek Leszczyński wnioskował o sporządzenie precyzyjnego zestawienia 

o wielkości nakładów inwestycyjnych i remontowych na poszczególne 

miejscowości za ubiegłą kadencję, bez funduszu sołeckiego (wszystkie 

inwestycje, remonty). 

W dalszej kolejności głos zabrała Pani Iwona Szczepańska, która zaapelowała do zebranych 

by w związku z nadchodzącym sezonem zimowym i znacznym spadkiem temperatur, zwrócili 

uwagę w swoich środowiskach na osoby starsze, samotne, które mieszkają z dala od głównych 
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miejscowości i poinformowali o takich przypadkach Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Inowłodzu.  

7. Radna Jolanta Bilska wnioskowała o dalsze monitorowanie sprawy przebudowy 

ul. Klasztornej w Inowłodzu. 

Pan Wójt odpowiedział, iż nie może odnieść się do tej sprawy inaczej niż dotychczas. Jedyne 

co się wydarzyło to fakt, że jeden z senatorów, kilka tygodni temu osobiście interweniował w tej 

kwestii w ministerstwie, jednak póki co w żaden dokument, który dawałby jakąś większą 

nadzieję się to nie przerodziło.  

8. Pani Jadwiga Warczyk wnioskowała o zamontowanie nagłośnienia w II części 

sali obrad, ponieważ sołtysi bardzo słabo słyszą przebieg sesji.  

 

Ad. 18 Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje  

W pierwszej kolejności głos zabrał Pan Wójt, który poprosił radnych o rozważenie możliwości 

zrealizowania sesji budżetowej w grudniu br., ze względu na tempo realizacji i skuteczność 

działań w zakresie realizacji inwestycji. Przypomniał, że materiały budżetowe radni już 

otrzymali. Następnie poruszył kwestię Ośrodka Zdrowia w Inowłodzu, który jest prowadzony 

przez nowy podmiot i zachęcił do korzystania z jego usług. Odniósł się również do sprawy 

niedawno otwartego punktu aptecznego w Inowłodzu, informując, iż z uwagi na małe 

zainteresowanie właściciel rozważa jego likwidację. W dalszej kolejności przekazał informację 

o podpisaniu umowy na prowadzenie gabinetu stomatologicznego, dodając, iż równolegle 

podejmowane są działania mające na celu podpisanie kontraktu na możliwość leczenia zębów 

w ramach NFZ. Pan Wójt zaapelował o wykazanie takiego lokalnego patriotyzmu, by za 

moment nie okazało się, że znów nie będzie można kupić leków w Inowłodzu.  Następnie 

poinformował, że Gminne Spotkanie Wigilijne Osób Starszych i Samotnych zaplanowane jest 

na 21 grudnia br.  Poprosił, by sołtysi włączyli się w organizację tych uroczystości, zaś radni 

zorganizowali dowóz dla osób potrzebujących. Dodał, że ze strony Urzędu również będzie 

dodatkowy transport.  W dalszej kolejności przekazał informację o wynikach przetargów na 

odbiór odpadów komunalnych i wynikających z nich podwyżki opłat z tego tytułu dla 

mieszkańców gminy. Na koniec poruszył kwestię zmiany sposobu głosowań Rady Gminy 

Inowłódz na wersję elektroniczną i poprosił, by na kolejną sesję radni określili się w zakresie 

wyposażenia ich w urządzenia, dzięki którym będą mogli otrzymywać materiały na sesję 

w wersji elektronicznej.    

 

1. Radny Piotr Krotosz wnioskował o naprawę poboczy (zniszczonych przez dziki) 

wzdłuż drogi z Królowej Woli do Teofilowa. 

2. Radna Jolanta Bilska i Pani Danuta Baranowska zwróciły uwagę, że apteka 

w Inowłodzu jest słabo zaopatrzona i często trzeba przyjeżdżać po leki 

dwukrotnie (często ich brakuje i są domawiane). 

3. Pani Danuta Baranowska poinformowała, że w ostatnim czasie na terenie 

Inowłodza miało miejsce kilka włamań i mieszkańcy boją się o swój dobytek. 

Zaapelowała, by zwrócić się z prośbą do Policji o podjęcie stosownych działań. 
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Ad. 19 

Pan Przewodniczący zamknął obrady II sesji VIII kadencji Rady Gminy Inowłódz o godzinie 

1530.        

 

          Przewodniczący Rady Gminy Inowłódz 

 

             Robert Pawłowski 
 

 

Protokołowała:   

Małgorzata Mierzwa 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zgodnie z art. 20 ust 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U z 2018 r. poz. 994 z późn. 
zm.) nagranie z sesji dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Inowłódz oraz na stronie internetowej 
Gminy Inowłódz.  
 


